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  PROTOKÓŁ Nr 5/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 23 listopada 2021 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 1200 – 1405 

Posiedzeniu przewodniczył: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji. Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

oraz zaproszeni: 

- Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK  

- Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI  

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie protokołu Nr 4/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Obywatelskich  

z dnia 19 października 2021 r.  

3. Zaopiniowanie materiałów na XXXII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną na 

dzień 25 listopada 2021 r.  

 

a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu wspierania rodziny w 

Gminie Bielsk Podlaski na lata 2022 – 2024, 

b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bielsk 

Podlaski na lata 2022-2026, 

c)  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.  

d) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (ŁOKNICA).  

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (SAKI).  

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (DUBIAŻYN).  

g) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (KOZŁY, RAJKI).  

h) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (PLOSKI).  

i) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej  

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (PLOSKI).  

j) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami  

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 



2 

 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

k) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk  

Podlaski na lata 2022-2025.  

l) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Bielsk  

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2022 rok.  

m) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk Podlaski.  

n) Powzięcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet sołtysom.  

o) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diety radnym Rady Gminy Bielsk  

Podlaski, 

p) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk  

Podlaski, 

q) Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy za 2020 rok.  

4. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku rolnego  

na 2022 rok.  

5. Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie podstawy wymiaru podatku leśnego  

na 2022 rok.  

6. Sprawy bieżące.  

7. Zamknięcie posiedzenia.  

        

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji otworzył – Przewodniczący Komisji - radny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Przywitał wszystkich obecnych, przypomniał klauzulę dotyczącą 

rozporządzenia  o ochronie danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na 

ochronę danych osobowych osób fizycznych, zaapelował o przestrzeganie zasad zawartych w 

tych przepisach. 

Materiały będące przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie 

elektronicznej. 

 Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Do 

zaproponowanego porządku uwag nie zgłoszono. Porządek posiedzenia członkowie Komisji 

zaakceptowali.  

 

Do pkt 2)  
Do protokołu Nr 4/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z dnia 19 

października 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie elektronicznej nie 

zgłoszono uwag.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Do pkt 3a)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie przyjęcia Gminnego Programu wspierania 

rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2022 – 2024 stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3b)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Bielsk Podlaski na lata 2022-2026, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Do pkt 3c)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski dotyczący projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2021 rok. stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Radny JERZY BAJENA zgłosił pytania dotyczące ujętego w załączniku inwestycyjnym 

zadania: „Zakup kontenera biurowo-socjalnego (świetlica we wsi Zawady)”. W związku ze 

zwiększeniem o 30 tys. wydatków na to zadanie, zapytał: czyją inicjatywą jest ta inwestycja, 

ile wyniesie koszt adaptacji, wyposażenia kontenera i urządzenia otoczenia ? Zwrócił uwagę, 

że w pobliżu, w ciągu kilkunastu miesięcy wybudowano świetlicę w Pietrzykowie. Mówiąc o 

tym przekazał punkt widzenia mieszkańców wsi Mokre, którzy nie kryją swojego 

rozczarowania, ponieważ minęła już połowa kadencji, a świetlica we wsi planowana do 

remontu z funduszu sołeckiego została jedynie odwodniona. Radny zwrócił uwagę na brak 

reakcji ze strony kierownika Referatu IGK, kiedy sołtys wsi zgłaszała potrzebę 

wykarczowania rowów, zamontowania lampy oświetleniowej przy posesji Nr 20, ponieważ 

jest to miejsce niebezpieczne z powodu przejeżdżających drogą tirów w porze nocnej. 

Powiedział również o potrzebie uporządkowania tzw. „gościńca królewskiego”, przy którym 

są wyrzucane odpady, m.in. z miasta (gruz, sprzęt RTV). 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że zakup kontenera do wsi Zawady ujęto do 

budżetu gminy we wrześniu 2021 r. z inicjatywy Pani Sołtys na potrzeby mieszkańców wsi, 

którzy chcą mieć swoje miejsce do spotkań. Podstawowe wyposażenie kontenera jest 

uwzględnione w cenie jego zakupu. Na wniosek Wójta Gminy koszty zadania zwiększono o 

10.000 zł z przeznaczeniem na zagospodarowanie otoczenia. 

Radny JERZY BAJENA dodał, że wieś Mokre domaga się zabezpieczenia spraw i potrzeb 

podstawowych. Mieszkańcy nie mają warunków do zorganizowania m.in. zapustów. 

Aktualnie jest presja na tworzenie Kół Gospodyń Wiejskich, ale we wsi nie ma na to 

warunków socjalnych. Podkreślił, że wieś Mokre nie może być  zapomniana i odrzucona. 

Prośby i rozmowy nie odnoszą skutku, zwrócił się więc  z prośbą o przemyślenie tej kwestii. 

 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3d)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (ŁOKNICA) stanowi 

Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3e)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (SAKI) stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Radny JERZY BAJENA nawiązał do informacji o wyrażeniu zgody samorządu wsi na 

sprzedaż nieruchomości. Poinformował, że jakiś czas temu we wsi Mokre wystąpiła podobna 

sytuacja, kiedy mieszkańcy  wyrazili zgodę na sprzedaż nieruchomości zgłaszając 

jednocześnie, że uzyskane ze sprzedaży fundusze chcą przeznaczyć na remont świetlicy 

wiejskiej. Radny mówiąc o podjęciu wówczas przez Wójta Gminy decyzji, że sprzedaży nie 

będzie, zwrócił uwagę, że te dwie sprawy są świadectwem nierównego traktowania wsi. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, w jakim celu uzyskuje 

się zgodę wsi na sprzedaż nieruchomości, jeśli działka jest własnością gminy ? Kiedy jest 

potrzebna zgoda wsi na sprzedaż nieruchomości ? 

Odpowiadając na zadane pytanie Wójt Gminy RAISA RAJECKA oraz Zastępca Wójta 

ANATOL FILIPIUK wyjaśnili istotę pojęć „własność gminy” oraz „mienie gminy”, 

nawiązując przy tym do procesu transformacji z 1989 roku. W podsumowaniu swoich 
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wypowiedzi podkreślili, że wszystko jest własnością gminy, ale są różne formy tej własności. 

Jeśli powstała z mienia wiejskiego, wówczas jest wymagana zgoda wsi. 

Na prośbę radnej ALINY KORSZAK, wyjaśniono, że przy wyrażaniu przez samorząd wsi 

zgody na sprzedaż nieruchomości, mieszkańcy mogą prosić o przeznaczenie uzyskanych ze 

sprzedaży pieniędzy na potrzeby wsi, nie jest to jednak warunkiem sprzedaży. Zadania wsi 

mogą być realizowane z tych środków.  

Innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3f)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (DUBIAŻYN) 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3g)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (KOZŁY, RAJKI) 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3h)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (PLOSKI) stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu. Projekt uchwały dotyczy działki oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 908 o powierzchni 0,88 ha. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3i)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (PLOSKI) stanowi 

Załącznik Nr 11 do protokołu. Projekt uchwały dotyczy działki oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 1211/1 o powierzchni 0,0826 ha. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3j)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Nawiązując do stwierdzenia Przewodniczącego Komisji o przekonaniu, że opłaty pobierane 

od mieszkańców za odbiór śmieci muszą pokrywać koszty funkcjonowania systemu, Zastępca 

Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że po nowelizacji ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach jest możliwość pokrycia za zgodą Rady Gminy brakującej 

części wydatków z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty, dlatego 

przygotowano przedłożony projekt uchwały. Przed jej nowelizacją faktycznie obowiązywały 

przepisy, zgodnie z którymi wpływy opłat z tytułu gospodarki odpadami musiały pokrywać 

koszty funkcjonowania tego systemu. Poinformował, że w 2021 roku koszty funkcjonowania 

systemu gospodarki odpadami są wyższe od wnoszonych opłat o 770.880,62 zł, wpływy z 

opłat mieszkańców w wynoszą 906.456,00 zł, zakładane wydatki w ramach funkcjonowania 

systemu gospodarki odpadami w 2021 r. wynoszą 1.173.775,23 zł.  Zwrócił uwagę na koszty, 

jakie należy ponieść na uprzątnięcie dzikiego wysypiska śmieci we wsi Ploski (503.561,39 

zł). W przyszłym roku do uprzątnięcia będzie wysypisko w Hryniewiczach Małych. 
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ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na to, że uprzątnięcie wysypisk w kilku 

wsiach nie rozwiąże problemu, ponieważ pozostaną jeszcze inne śmietniska. Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA poinformowała, że będą one sukcesywnie likwidowane. Radna ALINA 

KORSZAK powiedziała, że odpady wywożą mieszkańcy, więc trzeba ponosić tego 

konsekwencje. Zasugerowała zwiększenie opłat za ich odbiór.  Podczas dyskusji mówiono o 

występujących zaległościach w opłatach podkreślając, że po podwyższeniu stawki opłaty, 

płacić będą ci mieszkańcy, którzy dotychczas wywiązywali się z tego obowiązku. Natomiast 

osoby dotychczas uchylające się od opłat, nadal nie będą płacić.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

Do pkt 3k)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 2022-2025. stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu. 

Radny JERZY BAJENA powiedział, że przedłożony Program Ochrony Środowiska ma wiele 

atutów. Zasadniczo zwrócono uwagę na ocenę stanu środowiska, ale mało jest zapisów na 

temat działań, jakie będą podejmowane. W części poświęconej ochronie powietrza 

wymieniono zakłady pracy, których działalność ma negatywny wpływ, ale nie ma wśród nich 

zakładów IKEA, które zdaniem radnego również mają niekorzystny wpływ, co jest 

odczuwalne w czasie, kiedy wiatr wieje od wschodu. Mało jest informacji o negatywnym 

wpływie rolnictwa, gdzie stosowane przy uprawie środki chemiczne zatruwają wodę i glebę. 

Świadomość rolników w tym zakresie jest różna. Brak zakazu stosowania szkodliwych 

środków, doprowadzi do wyjałowienia gleby. Zdaniem radnego w programie nie ma zapisów 

dotyczących oczekiwanych pożądanych postaw od rolników. Brakuje informacji o 

zanieczyszczeniach powodowanych przez lotnictwo (smugi chemiczne). 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że zawarte w programie dane 

pochodzą z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. W Regionalnym Programie 

Ochrony Powietrza zakłady IKEA nie występują. Stwierdził, że w Programie Ochrony 

Środowiska głównie opisano te obszary, na które gmina ma wpływ. Powiedział o 

realizowanych przez gminę programach, instalacjach fotowoltaicznych, ochronie wód i 

gospodarce wodno-ściekowej, dodał, że dobrze prosperuje program dofinansowania budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował, aby pójść w kierunku dofinansowania 

wymiany pieców. 

Radny JERZY ONACIK poinformował o uciążliwościach związanych z wysypiskiem śmieci 

w Augustowie. Teren nie jest pilnowany, a nadal wywożone tam odpady nie  są w żaden 

sposób zabezpieczone. Przy dużych wiatrach śmieci leżą porozrzucane, przemieszczają się na 

duże odległości.   

Wójta Gminy RAISA RAJECKA zadeklarowała, że zostanie przygotowane wystąpienie 

do Miasta z prośbą o zajęcie się tym tematem. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  

   

Do pkt 3l)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na zapis 

dotyczący przyznawania organizacjom pozarządowym dofinansowania pod warunkiem, że w 

budżecie gminy będą na to środki. Zdaniem radnego przepis taki pozostaje w sprzeczności z 
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zapisem mówiącym o zabezpieczeniu w budżecie gminy na ten cel określonej kwoty na rok 

budżetowy. Wójt Gminy wyjaśniła, że dotyczy to sytuacji, gdy wszystkie środki 

przeznaczone na ten cel zostaną już wykorzystane.  

Nie zgłoszono innych pytań i uwag.   

 

Do pkt 3m)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Nie zgłoszono żadnych pytań i uwag.  

 

Do pkt 3n)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości 

diet sołtysom stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

W projekcie uchwały zawarta jest propozycja podwyższenia diety sołtysowi za udział w sesji 

Rady Gminy do kwoty 150 zł.  

Radny JERZY BAJENA zwrócił uwagę, że w związku z trwającą pandemią sołtysi nie byli 

zapraszani na sesje Rady Gminy, więc powstały oszczędności z tytułu nie wypłacanych diet. 

Zdaniem radnego powinna być ustalona stała miesięczna dieta, ponieważ sołtys realizuje 

swoje obowiązki nie tylko poprzez udział w sesjach. Jest to funkcja niewdzięczna, narażona 

na negatywne opinie, czego potwierdzeniem są składane w ostatnim czasie rezygnacje z 

pełnienia funkcji sołtysa. Źle się stało, że w ustawie nie ma mowy o sołtysach, pamiętano 

jednak o członkach komisji wyborczych. Radny złożył wniosek o ustalenie sołtysom diety 

w wysokości 200 zł. Wniosek został poddany pod głosowanie jawne i został przyjęty 

stosunkiem głosów: 1 „za”, 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się”. 

Radny JERZY ONACIK powiedział o potrzebie zróżnicowania, ponieważ nie wszyscy sołtysi 

są aktywni. O różnej aktywności sołtysów mówiła również radna ALINA KORSZAK, która 

poddała pod rozwagę propozycję dodatkowego uhonorowania tych sołtysów, którzy będą 

odpowiedzialni za dbanie o świetlice wiejskie. Zapytała (dla upewnienia się), czy środki na 

wypłatę diet sołtysom pochodzą z budżetu gminy. Skarbnik Gminy i Pani Wójt potwierdziły, 

że są to środki budżetu gminy.  

Wójt Gminy zwróciła uwagę, że w przypadku ustalenia miesięcznej diety, należy określić 

zasady potrącania, podobnie jak w przypadku diet wypłacanych radnym. Podkreśliła również, 

że dieta nie jest jedynym źródłem utrzymania sołtysa, jeśli ustawowo takie wynagrodzenie 

zostanie przyznane, wówczas trzeba będzie dostosować się do takich uregulowań. Dodała, że 

często parlamentarzyści nie wiedzą dokładnie, jak funkcjonują samorządy, w tym m.in. na 

czym polega praca sołtysów.  ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował odstąpienie 

od potrącania diety w przypadku posiadania zwolnienia lekarskiego. Nawiązując do 

wypowiedzi radnej ALINY KORSZAK odnośnie odpowiedzialności za stan budynków 

świetlic, powiedział, że można zastanowić się nad zamianą ogrzewania elektrycznego w tych 

budynkach na fotowoltaikę. Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

stwierdził, że miałoby to sens w przypadku świetlic połączonych z remizą strażacką (po 

warunkiem, że będzie dopłata do instalacji). 

Odnosząc się do powyższych wypowiedzi, Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyraziła 

wątpliwości co do zasadności instalowania fotowoltaiki w świetlicach, czy nie warto 

zastanowić się nad ubieganiem się o dofinansowanie na inne bardziej potrzebne mieszkańcom 

inwestycje. Przy tej okazji poinformowała radnych o przyznanym gminie w ostatnim czasie 

dofinansowaniu z „Polskiego Ładu” na remont oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym, 

kanalizację sanitarną i wodociągi (łącznie ponad 8 mln zł) oraz 500 tys. zł za zajęcie II 

miejsca w powiecie pod względem liczby zaszczepionych mieszkańców przeciw Covid-19. 

Zawarta została również umowa z Nadleśnictwem Bielsk, na mocy której Gmina otrzyma 

dofinansowanie do remontu drogi Knorozy-Sobótka (100 tys. zł). W ramach przyznanych 
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środków planowane jest m.in. przeprowadzenie przeglądu kanalizacji i wykonanie jej 

uszczelnienia. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Uzgodniono natomiast, że wskutek przyjęcia wniosku 

radnego JERZEGO BAJENY o podwyższenie diety sołtysom do 200 zł za udział w sesji 

Rady Gminy, Wójt Gminy przygotuje na sesję autopoprawkę złożonego wniosku w sprawie 

ustalenia wysokości diety sołtysom. 

 

Do pkt 3o)  
Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania 

wysokości diety radnym Rady Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 17 do 

protokołu. 

Członkowie Komisji zostali poinformowani o zmienionych przepisach prawnych, które są 

podstawą do ustalenia nowych stawek diet dla radnych. Pozytywnie zaopiniowano propozycję 

stawek diet w formie miesięcznego ryczałtu w wysokości: 

2.100 zł – Przewodniczący Rady Gminy 

1.400 zł – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

1.500 zł – Przewodniczący Komisji 

1.300 – pozostali radni 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zgłosił wniosek o  

wprowadzenie do projektu uchwały w par. 3 ust. 3 zapisu stwierdzającego, że dieta 

radnego nie ulega potrąceniu w przypadku usprawiedliwionej nieobecności radnego 

spowodowanej chorobą poświadczoną zwolnieniem lub zaświadczeniem lekarskim. 

Wniosek poddany pod głosowanie jawne Komisja przyjęła jednogłośnie. W związku z tym na 

sesji Rady Gminy zostanie przedłożona przez Wójta Gminy autokorekta projektu uchwały w 

tej sprawie.  

Innych uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3p)  
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 18 do 

protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały, w którym 

proponuje się Wójtowi Gminy przyznanie wynagrodzenia w wysokości 17.420 zł brutto. 

Propozycja wysokości wynagrodzenia została przygotowana uwzględniając minimalne 

wynagrodzenie (15.576 zł brutto), jakie może być przyznane wójtowi na podstawie 

zmienionych przepisów prawnych wskazanych we wniosku oraz jest proporcjonalna do 

wielkości Gminy Bielsk Podlaski.  

 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3q)  
Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk 

Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy za 2020 rok, stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 

Dyskusji nie prowadzono.  

 

Do pkt 4) 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie 

podstawy wymiaru podatku rolnego na 2022 rok, stanowiący Załącznik Nr 20 do protokołu. 

 

Do pkt 5) 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie 

podstawy wymiaru podatku leśnego na 2022 rok, stanowiący Załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

 

Do pkt 6) 
W sprawach bieżących:  

Radny JERZY PAC poinformował, że przed kilkoma dniami, podczas usuwania awarii 

przepompowni ścieków w Łubinie Rudołty z beczkowozu były spuszczane nieczystości do 

studzienki. Radny zapytał, czy było to działanie legalne, czy nie były to nieczystości 

przywiezione z innej miejscowości ?  

Poproszony na posiedzenie komisji Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

Pan PIOTR HRYNIEWICKI potwierdził, że w związku z awarią, ścieki zostały 

przepompowane na zlecenie Urzędu Gminy. Powiedział, że jest dużo awarii spowodowanych 

niewłaściwym użytkowanie kanalizacji (wrzucanie sznurków, mopów, szmat i innych 

przedmiotów), co powoduje przepalanie się pomp. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na duże dopłaty 

z budżetu gminy do odprowadzanych ścieków, jedną z przyczyn jest nieszczelność kanalizacji 

i przedostawanie się do niej wody gruntowej, a konsekwencją tego są większe koszty. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że ze środków przyznanych gminie z 

Polskiego Ładu planowane jest wykonanie przeglądu kanalizacji oraz jej uszczelnienie. 

Radny JERZY PAC powiedział, że we wsi Łubin Rudołty jest mało gospodarstw, więc 

należałoby dopilnować, kto przyczynia się do powstawania awarii. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał, czy po remoncie 

oczyszczalni będzie możliwe odbieranie przez nią ścieków z Pilik ? Wójt Gminy 

potwierdziła, że będzie to możliwe. 

Radny JERZY BAJENA, korzystając z obecności Kierownika Referatu IGK, zwrócił się z 

prośbą o odkrzaczenie drogi we wsi Mokre za byłą mleczarnią oraz oczyszczenie tzw. 

gościńca królewskiego. 

Radna ALINA KORSZAK poprosiła o nawiezienie ziemi na drogę we wsi Haćki (za 

stodołami). 

Radny JERZY ONACIK poinformował, że nadal nie jest informowany przez Urząd Gminy o 

planowanych do wykonania w Sołectwie Augustowo pracach (remonty dróg). Zgłosił też 

potrzebę naprawy przepustu. PIOTR HRYNIEWICKI powiedział, że zostanie naprawiony, 

jak będą dobre warunki pogodowe. 

Radny zapytał Panią Wójt, czy skieruje do Wojewódzkiego Zarządu Dróg wniosek w sprawie 

chodnika przy drodze w Augustowie. Pani Wójt zadeklarowała, że może wystąpić z 

ponownym pismem, w którym potwierdzi, że gmina jest zainteresowana kontynuacją 

inwestycji z dofinansowaniem z budżetu gminy. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Do pkt 7) 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI  o godz. 1405  zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

  

Podpisy obecnych członków:  
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Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TYMIŃSKI  A.  GRZEGORZ  

(Przewodniczący Komisji) 

........................................ 

2. BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. ONACIK Jerzy …………………………. 

  

5. PAC Jerzy …………………………. 

  

 


